
P R O T O K Ó Ł     

z posiedzenia Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa 

w dniu 26 marca  2007 r.

Obecni : 

wg listy obecności.

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli:

Zofia Gajdzik - Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta, Grażyna Jaroń – Kierownik Wydziału Urbanistyki i 
Gospodarki  Nieruchomościami,  przedstawiciele  kupców  w  Czeladzi  –  Sebastian  Grochowalski, 
Mariusz Sinek

Posiedzenie Komisji prowadził :  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Marek Rajca 

Porządek posiedzenia:

1. Targowisko miejskie – stan aktualny, dane reorganizacji.
2. Zaopiniowanie materiałów sesyjnych.
3. Sprawy bieżące.

Ad. 1 porządku obrad

Marek Rajca          -         Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

- Powitał członków Komisji oraz pracowników Urzędu.
- Pierwszym tematem jest sprawa targowisk przy ul. Miasta Auby i przy ul. Grodzieckiej. 
-           Prosi Zofia Gajdzik Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta o przedstawienie sytuacji na 

targowiskach.

Zofia Gajdzik                     -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Na ul. Grodzieckiej jest już podpisana umowa i wykonywana dokumentacja budowlano –
Wykonawcza. Projekt ma zostać wykonany w połowie roku. 

- Sieć wodno – kanalizacyjną będzie finansowało Miasto Czeladź. 
- Planowany jest parking na 60 samochodów.  
- Każdy podmiot będzie musiał samodzielnie zainwestować w murowany  pawilonik.
- Osoby chcące wybudować pawilonik zobowiązane są wykupić projekt od Urzędu Miasta. 
- Na 31 osób handlujących, 19 wyraziło chęć  podpisania umowy na 20 lat dzierżawy.  
- Każdy będzie miał pozwolenie na budowę indywidualnie.
- Koncepcja hali targowej w miejsce targowiska przy ul. Miasta Auby jest już nie aktualna.

Aktualnie trwają prace nad nowa koncepcją. 
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Marek Rajca          -         Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

- Czy jest szansa aby byli następni chętni?
- Część  kupców  handlujących  w  części  targu  obwoźnego  jest  zainteresowana  budową 

pawiloników. 
- Te 19 osób które podpisały umowy mają kioski. Ci ludzie nie posiadają rent i emerytur, chcą 

dalej pracować.

Zofia Gajdzik                     -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Dawna koncepcja hali targowej w miejsce targowiska przy ul. Miasta Auby jest już nie 
aktualna. Aktualnie trwają prace nad nowa koncepcją. Na pewno zorganizujemy spotkanie z 
państwem 

Marek Rajca          -         Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

- Czy koncepcja ma również charakter pawilonowy?

Zofia Gajdzik                     -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Tak. 

Danuta Walczak              -                             radna  

- A czy państwo zgadzają się z tą koncepcją?

Mariusz Sinek                   -               przedstawiciel kupców  

- Dalsze rozmowy uzależnione są od projektu koncepcyjnego.

Danuta Walczak              -                             radna  

- Czy te kioski będą znikały stopniowo? A jeśli ktoś się nie podpisze umowy?

Zofia Gajdzik                     -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- W miejsce tych starych pawilonów powstaną nowe.

Mariusz Sinek                   -               przedstawiciel kupców  

Jeśli ktoś się nie zgodzi automatycznie traci swój biznes. 

Marek Rajca          -         Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

- Jak długi byłby czas realizacji tej inwestycji.

Zofia Gajdzik                     -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Nie jestem w stanie powiedzieć jak państwo są gotowi. Mogę mówić tyko za urząd.

Marek Rajca          -         Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

- Czy państwo zobligowani są jakimś terminem.  

Zofia Gajdzik                     -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Wszystko zależy kiedy będzie wydane zezwolenie na budowę.
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Sebastian Grochowalski             -               przedstawiciel kupców   

- 19 osób ma już wybrane miejsce.

Zofia Gajdzik                     -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Jak otrzymamy zezwolenie na budowę to na kolejnym spotkaniu rozmawiamy już 
szczegółach. Mamy zaplanowane 38 kiosków, a chętnych na chwilę obecną jest 19 osób.

Sebastian Grochowalski             -               przedstawiciel kupców  

- Wiele osób nie ma umów dzierżawy. Chętnych jest dużo.

Zofia Gajdzik                     -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Osoby które mają umowy mają pierwszeństwo. Jeśli chodzi  pozostałych, to gmina musiała by 
zrobić przetarg. W inny sposób nie można przekazać tego gruntu.

Sebastian Grochowalski             -               przedstawiciel kupców  

- To dlaczego nie jest robiony przetarg. Obawiam się tego, że sprawa może ciągnąć się 
niepotrzebnie.

Danuta Walczak              -                             radna  
                                                                               
- Gmina powinna wystąpić z prośbami zawarcia umów o dzierżawę 

Andrzej Świątek              -                             radny  

- Jak wygląda sytuacja punktu przesiadkowego koło targowiska przy ul Grodzieckiej?
- Czy nie będzie żadnego zagrożenia dla osób przechodzących przez jezdni.

Zofia Gajdzik                     -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Nie  będzie  kolizji.  Punkt  będzie  przy ul.  Kombatantów.  Nie  będzie  żadnego zagrożeni  dla 
mieszkańców. 

- Od strony ul. Grodzieckiej będzie parking
- W jednym czasie nie możliwe jest wybudowanie wszystkich stanowisk handlowych.
- Prognoza  jest  taka,  że  projekty  tego  typu  będą  mogły  być  finansowane  przez  Unię 

Europejską.
- Na chwilę  obecną dokumenty związane z  planem inwestycyjnym na lata 2007 – 2013 są 

konsultowane Urzędzie Marszałkowskim.

Sebastian Grochowalski             -               przedstawiciel kupców           

 -  Czy stowarzyszenie jako organizacja pozarządowa  może ubiegać się o dofinansowanie?

Zofia Gajdzik                     -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

-  Stowarzyszenie nie może wystąpić ponieważ nie ma osobowości prawnej.

Mariusz Sinek                   -               przedstawiciel kupców  

- Do  kwietniu  tego  roku  otrzymamy zapewnienia  z  SANEPIDU,  że  mamy ruch  związane  z 
targowiskiem. Prosiłbym Urząd Miasta w Czeladzi o wystąpienie z pismem w tej sprawie.

Zofia Gajdzik                     -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Takie pismo zostało wysłane. 
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Mariusz Sinek                   -               przedstawiciel kupców  

- Pod koniec lutego b.r. otrzymaliśmy pismo, w którym to SANEPID jasno określił, że do
04  kwietnia  2007r.  konieczne  jest  podłączenie  do  sieci  wodnej  i  kanalizacyjnej.  Jeśli  Ne 
spełnimy tego warunku targowisko zostanie zamknięte.

Zofia Gajdzik                     -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- W piśmie wysłanym do SANEPIDU przedstawiony został stan na dzień dzisiejszy.
 
Mariusz Sinek                   -               przedstawiciel kupców  

- Stacji sanitarnej nie interesowało nasze pism, jako stowarzyszenia, lecz pismo Urzędu Miasta.
Na ostatnim spotkaniu z Burmistrzem była to sprawa pierwszoplanowa.

- SANEPID poinformował nas, że każdy z osobna musi napisać odwołanie od tej decyzji i każda 
sprawa będzie rozpatrywana z osobna.

- W roku ubiegłym byliśmy na spotkaniu z Panią Kierownik, na którym to poinformowano nas, 
że SANEPID nie oczekuje konkretnych działań ze strony Urzędu Miasta. 

- Konieczne jest przedstawienie dokumentów, iż przedsięwzięto działania w tej sprawie.

Andrzej Świątek              -                             Członek Komisji  

- Jaki jest koszt tego projektu? Ile przypadnie na targowiczan?

Mariusz Sinek                   -               przedstawiciel kupców  

- Około 860 – 900 zł na osobę.

Zofia Gajdzik                     -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Wliczając w projekt wszystkie sieci łączna kwota wyniesie  około 100.000 zł. 

Andrzej Świątek              -                             Członek Komisji  

- Mówiła Pani, że projekt jest przygotowany jako dwa podprojekty: sieciowy i budowlany. 
Jeśli koszty budowy byłyby niższe to na pewno znalazła by się odpowiednia liczba chętnych. 
Okazało się jednak, że koszty są większe.

Zofia Gajdzik                     -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Proponuje nie wracać do tamtego tematu. To była jedynie koncepcja. Od razu zwróciliśmy 
uwagę, że nie jest potrzebny tak duży pawilon jak zakładano w projekcie.

Marek Rajca          -         Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

- Pamiętam jakąś klauzulę dotyczącą tego czasookresu kiedy mają być budowane te obiekt 
handlowe.

 Zofia Gajdzik                    -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

-   deklaracja zobowiązywała do wykonanie z własnych środków pawilonu handlowego
w terminie  sześciu  miesięcy  od  daty  prawomocnej  decyzji  na  budowę.  W deklaracji  było 
zapisane wykonanie przyłączu wodno – kanalizacyjnego, oraz zwrotu kosztów wykonanych 
przez  urząd  miasta  dokumentacji  projektów  pawilonu,  stanowiska  handlowego  wraz 
niezbędnym przyłączami.

Marek Rajca          -         Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

- Reasumując jest szansa, że ta inwestycja ruszy pod koniec bieżącego roku.
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Zofia Gajdzik                     -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Na ul. Grodzieckiej inwestycja ruszy na pewno. Co do targowiska przy ul. Miasta Auby na 
chwilę obecną nie jestem w stanie nic powiedzieć. Zobaczymy jak przebiegnie realizowanie 
projektu na ul. Grodzieckiej. 

Marek Rajca          -         Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

-  W sprawie targowiska przy ul. Miasta Auby dopiero trwają rozmowy. 

Sebastian Grochowalski             -               przedstawiciel kupców  

- Różnica w negocjacjach między nami, a kupcami  z ul. Grodzieckiej wynosi około pół roku.

Marek Rajca          -         Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

- Czy na targowiskach sprzedaż odbywałaby się wyłącznie w kioskach murowanych?
 
Zofia Gajdzik                     -                             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  

- Tylko i wyłącznie w kioskach. Handel trzeba ucywilizować.

Sebastian Grochowalski             -               przedstawiciel kupców  

- Przede wszystkim zapewnienie tego aby wszystko przebiegało zgodnie z prawem. 
Wątpliwości budzi dzierżawa na okres 20 lat, skoro mamy zainwestować pokaźne fundusze, 
oczekujemy, jakiegoś lepszego rozwiązania prawnego. Skoro bezprzetargowe nabycie tych 
stanowisk  handlowych  nie  wchodzi  w  grę  po  upływie  tych  20  lat,  oczekujemy  jakiegoś 
rozwiązania.

Andrzej Świątek              -                             Członek Komisji  

- Co Państwo oczekujecie ze strony Rady Miejskiej w tej sprawie?

Mariusz Sinek                   -               przedstawiciel kupców  

- Rozmawiamy o projektach, natomiast problem jest w ustaleniu działania.

Danuta Walczak                            -               Członek Komisji   

- Pan Burmistrz wychodząc do Państwa z propozycją zapewne sprawdził warunki prawne. Na 
pewno coś Państwu zaoferował. Więc Państwo na pewno wiecie w co  się angażujecie.
Gmina wychodzi do Państwa z propozycją. Chciałabym się dowiedzieć czego ta propozycja 
dotyczy w kwestii gruntu.

Mariusz Sinek                   -               przedstawiciel kupców  

- Zaproponowano nam, podobnie jak kupcom z targowiska przy ul.  Grodzieckiej,  podpisanie 
umowy o dzierżawę na okres co najmniej 20 lat. Uważam, że nie da się zmienić tego, abyśmy 
mieli  jakikolwiek  udział  w  gruncie  ponieważ  jest  to  targowisko  miejskie.  Dlatego  Miasto 
inwestuje  w  sieć  wodno  –  kanalizacyjną,  środki  publiczne.  Kubatura  zewnętrzna  musimy 
zrealizować  z  własnych  środków.  Do  tej  20-sto  letniej  dzierżawy  należy  wyłonić  jeszcze 
dodatkowe środki, które zabezpieczą zarówno nasze interesy jak i interesy Miasta. To już jest 
zadanie dla Rady Miejskiej.

Grażyna Jaroń                    -         Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Nieruchomościami   

- Deklaracje  złożyło  19  osób  zobowiązując  się  wyłożyć  własne  środki  na  inwestycję.  Rada 
Miejska podjęła 19 uchwał dla tych osób w sprawie dzierżawy, na okres dwudziestu lat, terenu 
z  możliwością  jego  zabudowy.  Przygotowany  mamy  projekt  umowy  dzierżawy  z  każdym 
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potencjalnym inwestorem w oparciu o  uchwałę na dwudziestoletnią dzierżawę, na konkretną 
działkę pod konkretny pawilon.   

Andrzej Świątek              -                             Członek Komisji  

- Zapoznała nas Pani Kierownik z sytuacją na ul. Grodzieckiej. Prosiłbym Panią, aby zapoznała 
nas pani z sytuacją na ul. Miasta Auby.

Grażyna Jaroń                    -         Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Nieruchomościami   

- Nie widzę żadnych przeszkód, aby powtórzyć procedurę z ul. Grodzieckiej.

Sebastian Grochowalski             -               przedstawiciel kupców  

- Czy po pięciu latach użytkowania będę mógł sprzedać tą nieruchomość?

Grażyna Jaroń                    -         Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Nieruchomościami   

- Może Pan sprzedać nieruchomość, natomiast za zgodą właściciela terenu, w tym przypadku 
Miasta Czeladź, może przejść umowa dzierżawy. 

Krystian Dąbrowski                      -               Członek Komisji  

- Czy osoby posiadające umowę dzierżawy po upływie tych dwudziestu lat będą w jakiś 
sposób uprzywilejowane na dalsze lata dzierżawy.

Grażyna Jaroń                    -         Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Nieruchomościami   

- O przedłużenie umowy dzierżawy decyduje Rada Miejska podejmując uchwałę.

Krystian Dąbrowski                      -               Członek Komisji  

- Dobrze by było aby zagwarantować tym osobą prawo dzierżawy po upływie tych dwudziestu 
lat. 

Danuta Walczak                            -               Członek Komisji  

- Jeżeli miasto wychodzi z projektem zagospodarowania pewnego terenu, to ma na względzie 
estetykę miasta i przemyślane działania, co na tym terenie powinno się znajdować.

Marek Rajca          -         Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

- Dziękuje  Panom  za  przybycie.  Myślę,  że  za  rok,  o  tej  porze  spotkamy  się  na  otwarciu 
targowisk.

- Przechodzimy  do  zaopiniowania  materiałów  sesyjnych.  Proszę  Panią  Kierownik  Jaroń  o 
przedstawienie nam sprawy przedłużenia umowy dzierżawy części działki nr 93.

Grażyna Jaroń                    -         Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Nieruchomościami   

- Jest to działka nieopodal „LOTTO”. Lokalizacja nie koliduje z projektem zagospodarowania 
rynku. Obok znajdują się budki telefoniczne. 

Marek Rajca          -         Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

- Następna  sprawa  to  przedłużenie  umowy  dzierżawy  przy  Al.  Róż.  Bardzo  proszę  Pani 
Kierownik o przedstawienie sprawy.

Grażyna Jaroń                    -         Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Nieruchomościami  

- Jest to działka bez dojazdu na zapleczu działki zabudowanej budynkiem mieszkalnym. 
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Andrzej Świątek              -                             Członek Komisji  

- Jaki charakter ma ta działka? 

Grażyna Jaroń                    -         Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Nieruchomościami  

- Jest to działka bez dojazdu. Jest dostępna jedynie przez działkę sąsiadująca zabudowaną 
budynkiem mieszkalnym. Jest to teren zagospodarowany uprawami. 
Istnieje możliwość sprzedaży bezprzetargowej w tym przypadku, ale najwidoczniej dzierżawca 
nie ma środków finansowych.

Marek Rajca          -         Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

- Kolejna sprawa to działka przy ul. Nowopogońskiej. Bardzo proszę Pani Kierownik.

Grażyna Jaroń                    -         Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Nieruchomościami  

- Działka ta znajduje się w kompleksie działek prywatnych. Jest dzierżawiona przez właściciela 
działki przyległej. Nie ma możliwości wykupienia, w związku z czym jest dzierżawiona. Działka 
ma 512 m kw. 

Marek Rajca          -         Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

- Następna sprawa to działka przy ul. Grodzieckiej.

Grażyna Jaroń                    -         Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Nieruchomościami  

 - Jest to garaż postawiony obok nasypu kolejowego.

Marek Rajca          -         Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

-  Kolejna jest ul. Ciołkowskiego. 

Grażyna Jaroń                    -         Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Nieruchomościami  

- Kiedy były wydzielane ul Kosmonautów, Ciołkowskiego wydzielane były zatoki.  Cześć tych 
zatok sprzedaliśmy właścicielom działek przyległych. Pozostała jeszcze ta u zbiegu 
ul. Ciołkowskiego i Kosmonautów, która jest dzierżawiona. 

Marek Rajca          -         Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

-  Działka przy ul. Borowej.

Grażyna Jaroń                    -         Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Nieruchomościami  

- Jest to pas ziemi znajdujący się w prywatnych rękach, położony między działkami należącymi 
do gminy. Planowaliśmy zagospodarowanie tych terenów pod budownictwo mieszkaniowe, ale 
ta działka komplikuje wszystko.  Proponowaliśmy aktualnej  właścicielce,  która  pozyskała  tę 
działkę na drodze zasiedzenia, zamianę działki, jednak ta nie wyraziła zgody. Z tą osobą nie 
da się osiągnąć porozumienia. Na dzień dzisiejszy dzierżawimy działkę licząc, że może uda 
nam się ją w przyszłości wykupić.

Marek Rajca          -         Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

- Działka pod garaż przy ul. 21-go Listopada.

Grażyna Jaroń                    -         Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Nieruchomościami  

- Jest to przedłużenie umowy dzierżawy. Działka ma powierzchnię 12,5 m kw.
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Marek Rajca          -         Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

- Kolejna działka ul. Daleka.

Grażyna Jaroń                    -         Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Nieruchomościami  

- Przedłużenie  umowy  dzierżawy.  Jest  to  działka  bez  dojazdu  więc  możliwości  jej 
zagospodarowania są ograniczone.

Marek Rajca          -         Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

- Działka przy ul. Legionów. Skorzystanie z prawa pierwokupu.

Krystian Dąbrowski                      -               Członek Komisji  

- Może ja zacznę. Ten teren dotyczy placu, gdzie znajduje się parking i plac zabaw po byłej 
kopalni. Pomiędzy trzema blokami Spółdzielni Mieszkaniowej „Saturn”, a dwoma należącymi 
do  Czeladzkiej  Spółdzielni  Mieszkaniowej  znajduje  się  wspomniany  teren.  W  przypadku 
wykupu  przez  osobę  prywatną,  mogło  by  nastąpić  ogrodzenie  terenu.  To  utrudniłoby 
egzystencję mieszkańcom dwóch bloków. Następna kwestia to likwidacja placu zabaw. 

Grażyna Jaroń                    -         Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Nieruchomościami  

- Na chwilę obecną działka ta jest własnością Spółki Restrukturyzacji  Kopalń, która wstępnie 
zamierza sprzedać ten teren osobie fizycznej w dodatku za „śmieszne” pieniądze.

Andrzej Świątek              -                             Członek Komisji  

- Wydaje mi się, że któraś ze spółdzielni powinna być zainteresowana wykupem tej działki. 

Krystian Dąbrowski                      -               Członek Komisji  

- Spółdzielnia nie ma środków na zakup tego terenu. To jest teren przed samymi blokami. Nie 
wyobrażam sobie tego, aby ten teren przeszedł w ręce prywatne.

Marek Rajca          -         Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

- Kolejnym tematem na sesję jest Program Polityki Zdrowotnej dla Miasta Czeladź na lata
 2007 – 2009. Prosił bym  Panią Kierownik Wąsowicz o przybliżenie tematu.

Teresa Wąsowicz                          -               Kierownik Wydziału Polityki Społecznej  

- Otrzymaliście państwo stosowne materiały. Program ten ma podobny kład do tego, który był. 
Czeladź jest miastem które niema swojego ZOZ – u. NZOZ - y jest w rękach prywatnych bądź 
w rękach spółek. W tym budżecie jesteśmy zrealizować ok. 30 000 zł.   

Marek Rajca          -         Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa 

- Wydaje mi się, że cała nasza komisja powinna poprzeć ten projekt i zgłosić go na sesję.

Andrzej Mentel                                            -               Członek Komisji   

- Osobiście Prowadzę zajęcia z gimnastyki  korekcyjnej.  Chciałbym spytać gdzie  się odbywa 
badanie pięciolatków i sześciolatków .

Teresa Wąsowicz                          -               Kierownik Wydziału Polityki Społecznej  

- Powiatowy Zespół Zakładów Opieki Zdrowotnej przeprowadza takie badania w przedszkolach.
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Andrzej Mentel                                            -               Członek Komisji   

- Czy badane są wszystkie dzieci?

Teresa Wąsowicz                          -               Kierownik Wydziału Polityki Społecznej  

- Zdecydowana  większość.  Zdarza  się,  że  jakieś  dziecko  zachoruje  i  wtedy  nie  zostanie 
przebadane.

Andrzej Mentel                                            -               Członek Komisji   

- Widzę potrzebę aby takie badanie  odbywało  się również w szkole  podstawowej.  Dzieci  w 
klasach 1 – 3 mają zajęcia z gimnastyki korekcyjnej. Należałoby przeprowadzić takie badania 
pod koniec klasy III  aby stwierdzić  czy  ćwiczenia  przynoszą  zamierzony efekt.  Istniała  by 
możliwość wskazania rodzicom czy dziecko dalej ma kontynuować gimnastykę.
Należy przebadać te dzieci,  które uczestniczyły w zajęciach korekcyjnych.  Nie wszyscy są 
doinformowani o wielkości wady. 

- Podczas jednej godziny zajęć gimnastyki  korekcyjnej  w tygodniu dzieci  uczą się  pewnych 
nawyków.

Marek Rajca          -         Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

- Gimnastyka korekcyjna powinna być  w przedszkolu.  W niektórych  przedszkolach jest  ona 
odpłatna. 

Danuta Walczak                            -               Członek Komisji   

- Szkoda, że do materiałów nie mamy informacji o profilaktyce wad postawy. Proponowałabym, 
aby na najbliższym zebraniu z dyrektorami szkół obecna była Pani Wąsowicz i przedstawiła 
program i zasugerowała dyrektorom szkół czy w szkołach przeprowadzane są takie działania, 
jakie są jego skutki. Pisanie samych programów nie ma większego sensu.

Andrzej Mentel                                            -               Członek Komisji   

- 90%  wad  postawy  to  są  tzw.  wady  diopatyczne.,  wady  z  nieznanej  przyczyny.  Nieraz 
sukcesem jest samo zatrzymanie wady postawy, a nie korekta zupełna. 
Musimy ustalić wniosek na która klasę przesuniemy ocenę prawidłowości postawy.

Marek Rajca          -         Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

- Sugerował bym Pańską propozycję, aby miało to miejsce w III klasie. 

Andrzej Mentel                                            -               Członek Komisji   

-  Kiedyś były dwie godziny tygodniowo na klasę. W szkołach nr 1 i nr 2 są specjalnie 
przygotowane sale do tego typu zajęć.

Danuta Walczak                            -               Członek Komisji   

- Ile miasto w zeszłym roku przeznaczyło na ten program?

Teresa Wąsowicz                          -               Kierownik Wydziału Polityki Społecznej  

- Była to suma około 5000 zł. 

 Danuta Walczak                           -               Członek Komisji   

- A w tym roku jaka to suma?
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Teresa Wąsowicz                          -               Kierownik Wydziału Polityki Społecznej  

- Też około 5000 zł. 

Andrzej Mentel                                            -               Członek Komisji   

- Najlepszym rozwiązaniem było by skorzystanie z bazy lokalowej w szkołach i  zatrudnienie 
specjalistów. Zajęcia mogły by być prowadzone po zajęciach lekcyjnych.  Można by zebrać 
dzieci z całego miasta, przykładowo w szkołach podstawowych numer 1 i numer 2, gdyż te 
dysponują bardzo dobrze wyposażonymi salami do gimnastyki korekcyjnej.

- Odczytuje wniosek. 
”Komisja  wnioskuje o zmianę polityk zdrowotnej dla Miasta Czeladź na lata 2007 –  
2010 w pkt 4 sposób realizacji działań profilaktycznych ocena prawidłowości postawy 
ciała
 5  -  latków i  6  –  latków na:  ocena prawidłowości  postawy ciała  w klasie  III  szkoły 
podstawowej. 

Marek Rajca          -         Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

- Kto z państwa jest za przyjęciem wniosku.

GŁOSOWANIE

5   za
-    przeciw
1    wstrzymało się

Przewodniczący stwierdził, że wniosek Radnego został  pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję. 

Marek Rajca          -         Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

-  Głosujemy teraz nad przyjęciem całości programu.

GŁOSOWANIE

 6     za                                                
 -      przeciw
 -       wstrzymało się

Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały      został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję. 

Marek Rajca          -         Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

- W ramach spraw bieżących, otrzymałem pismo adresowane na Komisję Polityki Społecznej, 
Zdrowia i Bezpieczeństwa. Kieruje je do nas Centrum Pediatrii im. Jana Pawła II w Sosnowcu.
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Przewodniczący odczytuje pismo.
- Proponowałbym zaprosić pana Dyrektora Centrum Pediatrii  im. Jana Pawła II,  dr Andrzeja 

Siwca aby osobiście przedstawił  nam sprawę. Centrum Pediatrii  oczekuje od nas poparcia 
inicjatywy. Nie wiąże się to z żadnymi kosztami. 

Marek Rajca          -         Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

- Następne posiedzenie komisji będzie 23 kwietnia b. r. o godz. 13:00. 
- Jeśli nie ma innych spraw zamykam posiedzenie Komisji.

Przewodniczący
Komisji Polityki Społecznej,

Zdrowia i Bezpieczeństwa

                  Marek Rajca

Protokołował:
 Paweł Osika
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